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Rien Luijkx Klare Taal 
Bokaal

Op 8 en 9 november heeft de gemeenteraad tijdens een raads
vergadering de begroting 2022-2025 vastgesteld. Tijdens deze 
Algemene Beschouwingen werd gedebatteerd over onder ande
re de benodigde personeelsuitbreiding, de zelfbewoningsplicht 
en verhoging van de OZB.

Met ‘Raadsnieuws’ heeft de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten een impressie van de 
raadsvergadering, geschreven door een onafhankelijk journalist 
in opdracht van de gemeente.

Heldere communicatie in begrijpelijke taal. Daar stond Rien 
Luijkx voor. De voorman van BurgerPartij Veldhoven, vanaf 
2018 raadslid en fractievoorzitter, overleed dit voorjaar plot
seling op 64-jarige leeftijd. Hij is nu door de gemeenteraad ge- 
eerd met de Rien Luijkx Klare Taal Bokaal.

Bij iedere gelegenheid die hij kreeg, hamerde Rien Luijkx bij 
ambtenaren, collegeleden en beleidsmakers op het belang 
van gebruik van taalniveau B1, dat de meeste inwoners van 
Veldhoven goed begrijpen. De naar hem genoemde bokaal 
geldt als aanmoedigingsprijs voor Veldhovense ambtenaren 
en medewerkers van andere instanties om duidelijke taal te 
schrijven en te spreken.

De D66-fractie kreeg de voltallige raad achter haar motie om 
zo’n bokaal in het leven te roepen. De bedoeling is om snel 
een commissie in te stellen, die ernaar moet streven om de 
bokaal in 2022 al voor het eerst uit te reiken.

College weet raad te overtuigen: 23 fte erbij

Vurig pleidooi bij begroting 
2022 voor meer personeel

Stijging OZB met 507o blijft 
overeind
De onroerend zaakbelasting (OZB) gaat ook volgend jaar met 50Zo 
extra omhoog. Dat is een uitvloeisel van het vorig jaar al geno
men besluit om tot en met 2024 de OZB jaarlijks met 50Zo extra te 
verhogen. In totaal stijgt deze lokale belasting in 2022, inclusief 
inflatiecorrectie, met 6,40Zo.

De hernieuwde OZB-verhoging leidde bij de algemene beschou
wingen tot stevige discussies in de raad. Aan het eind van de rit 
stemden twee raadsleden om die reden tegen de begroting 2022. 
Voor Maarten Prinsen (Lokaal Liberaal) en Wim Peters (VSA) is de 
maat vol. “In vier jaar tijd is de OZB in zes etappes met 4007o geste
gen. Wanneer houdt het op?” mopperde Peters. Prinsen herhaalde 
zijn mantra dat het college andermaal de rekening bij burger en be
drijfsleven legt.

Amendement verworpen
Het amendement van de beide fracties - gesteund door BurgerPar
tij Veldhoven - om voor volgend jaar van de verhoging af te zien, 
werd kansloos met 5 tegen 21 stemmen verworpen. VVD-fractielei- 
der Sander Antonis wierp Prinsen voor de voeten dat het college 
zonder extra verhogingen in deze raadsperiode 3 miljoen euro min
der in kas zou hebben. “Dat zijn 30 fte. Wat had u allemaal zonder 
die extra opbrengst willen schrappen?”

Pierre Bijnen van GBV heeft becijferd dat de OZB in vijf jaar tijd met 
in totaal gemiddeld 100 euro per woning is verhoogd. “Dat is C 8,73 
per maand. Terwijl het gemiddelde gezin er in die tijd 50 euro net
to per maand erbij heeft gekregen.” Antonis: “Een mooie gemeente 
met uitstekende voorzieningen, daar hangt nu eenmaal een prijs
kaartje aan!”
Wethouders Rooijakkers liet niet na te benadrukken dat Veldhoven 
ook na deze verhoging nog altijd royaal tot de 257 goedkoopste 
gemeenten van Nederland hoort. Prinsen reageerde direct: “Zo’n 
feit zegt de burger niets. Die ziet alleen maar zijn lasten stijgen.”

Het merendeel van de raad wil echter niet tornen aan de royale 
voorzieningen die Veldhoven rijk is. Ook de afvalstoffenheffing gaat 
enigszins omhoog, terwijl de rioolbelasting met 3 euro per aanslui
ting daalt.

Raadsnieuws Veldhoven

Stuk voor stuk hielden ze een hartstochtelijk pleidooi voor extra medewerkers: de burgemeester 
en alle vijf wethouders. Die 23 fte waar ze om vroegen zijn absoluut noodzakelijk! En ja, aan het 
eind van de rit stemde de gemeenteraad unaniem in met deze wens, die de gemeentebegroting 
met 2,5 miljoen euro per jaar structureel belast. Zelfs Lokaal Liberaal ging overstag en trok haar 
amendement in om deze forse personeelsuitbreiding uit te stellen.

De Veldhovense raad vergaderde in de raadzaal op anderhalve meter afstand van elkaar.

Voorman Maarten Prinsen (Lokaal Liberaal) mist 
een deugdelijke onderbouwing voor dit dure 
voorstel. Tijdens een schorsing wist wethouder 
Mariënne van Dongen (GBV) hem echter te over
tuigen met cijfers uit haar eigen portefeuille, het 
sociaal domein, waar alleen al 7 à 8 extra men
sen nodig zijn. In een emotioneel betoog had zij 
eerder al gewezen op snel oplopende achter
standen bij Wmo, jeugdzorg en werk en inkomen. 
Voor Wmo-aanvragen is de wachttijd voor een 
afspraak inmiddels tot 11 à 12 weken opgelopen.

Overigens hoefde het college van meet af geen 
zorgen te hebben over een meerderheid in de 
raad. Fractieleiders van de coalitie Sander An
tonis (VVD), Jurre van der Velden (GBV) en Wim 
Meijberg (PvdA) hadden al ondubbelzinnig hun 
steun voor extra menskracht uitgesproken. Na af
loop zei wethouder Van Dongen dat ze in dit geval 
graag de hele raad achter zich wist, om het ‘bui
tengewoon loyale’ ambtelijk apparaat een hart 
onder de riem te steken.

Dat de begroting 2022 uiteindelijk niet unaniem 
werd vastgesteld, had een andere reden. Er wa
ren twee tegenstemmers uit de gelederen van 
VSA en Lokaal Liberaal, en die deden dat vanwege 
de ‘zoveelste verhoging’ van de OZB. Maar dat is 
een ander verhaal.

Toch kwam het college met zijn herhaalde steun
betuiging aan de eigen organisatie niet meteen 
weg. Enkele fracties herinnerden aan de één 
jaar geleden aangenomen motie over een slanke 
overheid. “En dan nu opeens 23 mensen erbij”, al
dus een kritische Mariëlle Giesbertz (D66). “ Hoe 
kan het college met droge ogen zo’n draai maken? 
En dat in een verder schrale begroting met weinig 
nieuw beleid!”

Een bevredigend antwoord kreeg zij niet. Alleen 
VVD’er Peter Saris gaf schoorvoetend toe dat hij 
vorig jaar ook voor de motie voor een slanke over
heid had gestemd. “Maar we moeten er ook op 
vertrouwen dat de wethouder de waarheid ver
telt.”

Yvonne Luijkx (BurgerPartij Veldhoven) riep op 
om gemeentelijke vacatures allereerst op te vul
len met mensen die nu een uitkering ontvangen. 
Een motie van die strekking trok zij later in na een 
toelichting vanuit het college dat hier in de prak
tijk al op ingezet wordt. Ook dacht zij dat bete
re communicatie kan helpen. “Al die honderden 
zienswijzen die binnenkomen op grote bouw
plannen kosten veel ambtelijke capaciteit!”

‘Trots op onze mensen’
Met 23 voltijdsbanen erbij zit het college naar ei
gen zeggen nog aan de ondergrens. Een eerdere 
inventarisatie heeft namelijk uitgewezen dat in 
totaal 50 fte meer geen overbodige luxe is. Zover 
willen B&W niet gaan, maar de vele extra taken die 
het rijk naar de gemeente heeft overgeheveld la
ten het college geen andere keus dan uitbreiding. 
“Tien jaar lang hebben we geen extra mensen 
aangetrokken, mede dankzijonze loyale amb
tenaren die zeiden: dat doen we er wel even bij. 
We kunnen trots op onze mensen zijn”, betoogde 
wethouder financiën Jeroen Rooijakkers (PvdA).

De gemeente zal in 2022 een groot aantal vacatures
proberen te vullen.
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Veldhoven denkt nog na over 
zelfbewoningsplicht
Moet Veldhoven in navolging van Eindhoven een zelfbewoningsplicht invoeren bij de verkoop van 
betaalbare huizen? Een deel van de raad vindt van wel, om zo kopers met kleine beurs te bescher
men tegen beleggers die huizen opkopen en vervolgens voor veel geld verhuren. Jonge stellen die 
nog niet zoveel verdienen hebben dan het nakijken.

Een motie van D66 en vier andere oppositiepar
tijen om zelfbewoningsplicht en opkoopbescher- 
ming in te voeren haalde het echter niet. De mo
tie werd verworpen met 16 stemmen tegen en 10 
vóór.

Wethouder Hans van de Looij (GBV) zette in dit 
debat de toon en zei de motie te willen ‘parkeren’ 
om eerst enkele vervolgstappen te doen. “Dit 
moet je niet lokaal, maar regionaal oppakken. 
Er loopt nu een onderzoek in de regio hoe we dit 
moeten aanvliegen. De uitkomst daarvan kun je 
dan meenemen in de Woonvisie.” Van de Looij zei

ook weinig voorbeelden te kennen van het opko
pen van huizen door beleggers. Wellicht valt het 
probleem in Veldhoven mee.

Probleem in stedelijk gebied
Volgens indienster Mariëlle Giesbertz (D66) is het 
vinden van een betaalbare woning wel degelijk 
een probleem. “Inmiddels wordt in het stedelijk 
gebied een kwart tot een derde van huizen in het 
goedkope en middensegment opgekocht door 
beleggers. Bovendien dreigt het gevaar dat be
leggers die in Eindhoven tegen opkoopbescher- 
ming aanlopen, naar Veldhoven uitwijken.”

Raad beloont acties van 
‘zwerfafvalpakkers’
In de kantlijn van de begroting 2022 ging het meermaals over 
zwerfafval. Het leidde zelfs tot een unaniem aangenomen amen
dement van de VVD en vijf andere fracties om de Stichting Go- 
Clean Veldhoven te ondersteunen. Die club stuurt ongeveer 180 
vrijwilligers aan die actief zwerfafval in de gemeente opruimen.

Dat de raad enthousiast is over dit legertje vrijwillige ‘zwerfafval- 
pakkers’ werd al duidelijk tijdens de inspreekbeurt van hun voor
man Harry Welp. Die vroeg de gemeente om een extra bijdrage, 
en om lid te worden van het Zwerfafvalkompas. Dat is een digitaal 
platform waarin locaties en andere data over zwerfafval worden 
vastgelegd en geanalyseerd. De gemeente kan dan gerichter prul
lenbakken, vangnetten en dergelijke plaatsen.

Hij werd op zijn wenken bediend. Door het aangenomen voorstel 
sluit de gemeente zich bij wijze van proef één jaar aan bij dit kom
pas, onder voorwaarde dat GoClean voor de benodigde capaciteit 
zorgt. De kosten hiervan worden gedekt uit het begrotingsover
schot over 2022.

Zwembad mag drijvend speelgoed 
aanschaffen
De leiding van het nieuwe zwembad City Sport Veldhoven mag, als het in december zijn deuren 
opent, voor 10.000 euro zwem- en speelattributen aanschaffen. Dat is te danken aan de VVD, die 
een motie met die strekking indiende. En met een stemverhouding van 14 - 12 ook binnenhaalde.

Die stemming maakt al duidelijk dat de raad flink 
verdeeld was over dit voorstel. De hele oppositie 
stemde tegen. Marionne van Dongen (CDA) sprak 
smalend over ‘cadeautjes’ die de VVD graag uit
deelt, zo kort voor de verkiezingen. Soortgelijke 
bewoordingen gebruikte Maarten Prinsen (Lo
kaal Liberaal). Wim Peters (VSA) had het over 
‘speeltjes’ die het zwembad al heeft of met eigen 
middelen kan aanschaffen.

Wethouder Vivianne van Wieren (VVD) meldde 
vanaf een beeldscherm in de raadzaal opgewekt 
dat zij het betreffende amendement graag over
neemt. Vanwege een corona-infectie volgde zij

het begrotingsdebat thuis via een livestream. 
“Bezoekers mogen kleine spullen zelf meene
men naar het zwembad, maar natuurlijk geen 
opblaasboten of andere grote objecten. Daar is 
dit krediet voor bedoeld.” En passant meldde zij 
dat het nieuwe bad op 22 december wordt opge
leverd en 10 januari open gaat voor publiek.

De gemeente is intussen in gesprek met zwem
vereniging Njord, die in het nieuwe bad capa
citeitsproblemen voorziet. Om die op te lossen 
is waarschijnlijk extra geld nodig. Gebruik en 
exploitatie van het nieuwe bad zal over een jaar 
worden geëvalueerd, aldus Van Wieren.

De heer Harry Welp (tweede van links) en een aantal vrijwillige ZwerfAfvalPakkers
(ZAPpers).

Begrotingsdebat - kort
Rattenoverlast
Een motie van VSA om de rattenoverlast met een hogere en resultaatgerichte inzet aan te pak
ken, is ingetrokken na toezeggingen van wethouder Van de Looij. Hij belooft intensiever voor te 
lichten en te bestrijden zodra de corona-pandemie voorbij is. Overigens lijkt het aantal meldin
gen af te nemen.

Hogere ambitie biodiversiteit
VSA heeft per (unaniem aangenomen) motie het college kunnen bewegen om meer ambitie aan 
de dag te leggen in het groenbeheer. Zo wordt in 2022 niet 1, maar 4,5 ha groen en gazon aange
legd voor meer biodiversiteit.

Jeugdoverlast
Meer ambitie mag het college ook tonen waar het gaat om terugdringen van jeugdoverlast. In 
een motie van BurgerPartij Veldhoven wordt het college opgedragen het aantal incidenten jeug
doverlast niet met 100Zo, maar met bijna 500Zo terug te dringen, tot het niveau van 2019 (159 mel
dingen). In 2020 waren dat er 298.

14-13 spook bestaat niet!
Sander Antonis van de VVD wil voor eens en altijd afrekenen met het vermeende 14-13 spook.
Dat werd door enkele fracties uit de oppositie opgevoerd om aan te geven dat zij bij begrotings- 
debatten steevast hun moties en amendementen met 13-14 verliezen. De coalitie heeft immers
één stem meer dan de oppositie. “Bij 65 moties en amendementen in de afgelopen jaren is die uitslag 14-13 maar vier keer voorgekomen. Dat spook bestaat niet, stop 
ermee”, maande Antonis. Jolanda van Hulst (Senioren Veldhoven) was verre van overtuigd. “13-14 is ook wel eens 11-16 of 12-15. De oppositie wordt vaak niet gehoord, 
het spook bestaat wél!”

Vernieuwende laadpalen
Een GBV-motie om de nieuwste laadtechnieken voor elektrische auto’s te introduceren, bijvoorbeeld in combinatie met lantaarnpalen, werd raadsbreed gesteund. De 
gemeente overlegt hierover met haar vaste leverancier van laadpalen.


